
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 12. januar 2021 stillet følgende 

spørgsmål nr. 603 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares 

af sundhedsministeren. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Marlene Ambo-Rasmus-

sen (V). 

 

Spørgsmål nr. 603:  

”Hvad agter ministeren at gøre for at forhindre, at personalet og de fødende kvinder 

skal betale en for høj pris på grund af travlhed på hospitalet som set på Herlev Hospi-

tal?” 

 

Svar: 

Det er helt afgørende for regeringen, at nybagte familier får en god start på livet med 

deres nyfødte barn, og at medarbejderne trives. 

 

Regeringen har allerede investeret massivt i sundhedsvæsenet. Det gælder både i de 

to sidste økonomiaftaler med Danske Regioner og sidste års finanslov. Det forventer 

regeringen også kommer de fødende og fødeafdelingerne til gode.  

 

Region Hovedstaden har til mit ministerium oplyst, at de har stort fokus på travlhe-

den og forholdene for de fødende og medarbejderne på regionens fødeafdelinger og 

er opmærksom på udfordringerne med mangel på jordemødre. Regionen har igang-

sat et arbejde for at uddanne flere jordemødre og styrke rekruttering og fastholdelse 

af de jordemødre, der er i regionen. Ligeledes er der stort fokus på at skabe en god 

fødselsoplevelse.  

 

Det er regeringens klare mål, at forholdene for de fødende på landets fødeafdelinger 

skal være bedre. Det fremgår af forståelsespapiret mellem regeringen og Radikale 

Venstre, SF og Enhedslisten, at regeringen vil invitere til forhandlinger om en sund-

hedsaftale med forbedring af vilkårene for fødende som en af prioriteterne.  
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